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Sprawozdanie 

 z inauguracyjnego posiedzenia Rady Konsultacyjnej SłuŜby Celnej, kadencji 2013 roku 

 

W dniu 21 lutego 2013 r. w Ministerstwie Finansów odbyło się inauguracyjne 

posiedzenie Rady Konsultacyjnej SłuŜby Celnej nowej kadencji, powołanej na mocy 

Zarządzenia Nr 7 Ministra Finansów z dnia 4 lutego 2013 r.  zmieniającego zarządzenie             

w sprawie utworzenia Rady Konsultacyjnej SłuŜby Celnej. 

 

W spotkaniu wzięli udział przedstawiciele środowisk gospodarczych, takich jak izby 

gospodarcze i organizacje reprezentujące środowiska biznesowe, reprezentanci instytucji 

naukowych oraz środowisk eksperckich. Ze strony Ministerstw Finansów obecni byli: 

Podsekretarz Stanu w MF, Szef SłuŜby Celnej Pan Jacek Kapica, przedstawiciele 

departamentów celnych w MF,- Dyrektor Departamentu Polityki Celnej Pan Tomasz Michalak, 

Naczelnik Wydziału Ułatwień i Procedur Uproszczonych Pani Urszula Dyszlewicz, Pani Anna 

Pierzchała i Pan Krzysztof Janicki. Departament SłuŜby Celnej reprezentował Radca Ministra 

Pan Grzegorz Smogorzewski.   

 

Posiedzenie otworzył Szef SłuŜby Celnej Pan Jacek Kapica, witając wszystkich 

przybyłych, a następnie prof. dr hab. Wiesław CzyŜowicz dziękując członkom za pracę w 

poprzedniej kadencji, podkreślił dotychczasową, istotną rolę Rady, szczególnie w obszarze 

współpracy ze środowiskami biznesowymi. Podsumowując pracę w roku minionym prof. 

CzyŜowicz wyliczył kluczowe kwestie, które były przedmiotem prac tego gremium, m.in. takie 

jak:  

-  Uwagi do Projektu 3i,  

- Strategia działania SłuŜby Celnej,  

- ZałoŜenia do zmiany ustawy o SłuŜbie Celnej, wzmocnienie działań antykorupcyjnych, 

uproszczenia w postępowaniach celnych,  

- ZałoŜenia projektu Single Window,  
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- Segmentacja przedsiębiorców,  

- Stan realizacji projektu e-Cło, 

- Stan przygotowań SłuŜby Celnej do Turnieju UEFA EURO 2012, 

 - Funkcjonalności powstającego systemu SZPROT, 

- Projektowane zmiany w ustawie Prawo celne, - zmiany zainicjowane wyrokiem Trybunału 

Konstytucyjnego, dotyczącym wysokości opłaty depozytowej za przechowanie towarów w 

depozycie, 

- Projektowane zmiany w przepisach akcyzowych oraz rewizja ZKC – Unijnego Kodeksu 

Celnego (UKC), i inne. 

Przy tej okazji profesor W. CzyŜowicz  podkreślił, Ŝe zmienia się podejście mentalne 

dwóch stron relacji administracyjnych w obszarze celnym, tj. funkcjonariuszy celnych oraz 

podatników, w czym Rada ma równieŜ swój udział..   

Następnie Szef SłuŜby Celnej Pan Jacek Kapica wręczył nominacje członkom nowej 

Kadencji Rady, w skład której weszli:  

 

Pan prof. dr hab. Wiesław CzyŜowicz   

Pan Jan Brodziński, 

Pan Tomasz Cecelski, 

Pan Artur Dziechciarski, 

Pan dr Wojciech Januszko, 

Pan Stefan Kamiński, 

Pani Kamilla Piotrowska-Król, 

Pani Ewa Suszyńska, 

Pan Tadeusz Wawrzyniak 

Pan Piotr Gołdyn 

 

Kolejnym punktem spotkania był wybór Przewodniczącego Rady, w wyniku głosowania 

jednogłośnie, kolejny raz wybrano na to stanowisko Pana prof. dr hab. Wiesława CzyŜowicza.  

Natomiast na stanowisko Wiceprzewodniczącego powołano Pana dr-a Wojciecha Januszko 

Dyrektora Biura Legalizacji, Certyfikacji i Karnetów ATA w Krajowej Izbie Gospodarczej. 
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Następnie poinformowano członków Rady o zmianie na stanowisku sekretarza Rady, obowiązki 

Pani Anny Pierzchały przejął Pan Krzysztof Janicki, przy tej okazji Przewodniczący 

podziękował ustępującej z tej funkcji Pani sekretarz za dotychczasową pracę.  

Po części organizacyjnej głos ponownie zabrał  Szef SłuŜby Celnej Pan Jacek Kapica, 

który przedstawił najwaŜniejsze zadania, jakie są obecnie realizowane przez administrację celną, 

a które mają takŜe istotne znaczenie dla funkcjonowanie sektora biznesowego, wymieniając 

m.in. następujące projekty: 

- AEO - wyrównanie uprawnień, 

- S.C. – sprawne państwo – Polska 2020, 

- Single Window ( prace w ramach Komitetu Rady Ministrów ds. Cyfryzacji), 

- Segmentacja (jakie wpływ będzie miała na otoczenie), 

- zwymiarowanie efektów pracy SłuŜby Celnej – przenoszenie celów strategicznych MF na 

poszczególne cele w izbach celnych, wprowadzenie mierników do izb celnych w obszarach 

kontroli, postępowań i ułatwień, oraz nowego systemu premiowania, 

-  Zmiany uszczelniające system rozliczeń VAT-owskich w przypadku obrotu towarami 

wraŜliwymi (stal, złom, paliwa ), propozycja solidarnej odpowiedzialności stron transakcji 

(sprzedającego i kupującego),  

- centralizacja zadań księgowo-finansowych jednostek S.C., 

-  centralizacja zarządzania wierzytelnościami, 

- dalsze ułatwienia na granicy ( zielone pasy ), 

- ułatwienia na granicy dla pustych samochodów cięŜarowych (elektroniczna rezerwacja miejsca 

w kolejce). 

Szef SłuŜby Celnej przypomniał, Ŝe ww. inicjatywy mają na celu wzmocnienie SłuŜby Celnej 

jako organizacji nowoczesnej, aktywnie wykorzystującej narzędzia elektroniczne, obecnej w 

środowisku cyfrowym, dąŜącej do wdraŜania nowych rozwiązań poprawiających współpracę ze 

środowiskiem przedsiębiorców i innymi kategoriami klientów..  

Kolejnym punktem agendy była prezentacja załoŜeń Strategii SłuŜby Celnej na lata 2015 

– 2020, której dokonał przedstawiciel Departamentu SłuŜby Celnej Radca Ministra Pan 

Grzegorz. Smogorzewski. Omawiając poszczególne cele strategiczne S.C. w ww. perspektywie 

czasowej, Pan Radca Smogorzewski podkreślił, o czym było juŜ wcześniej wzmiankowane, Ŝe 

SłuŜba Celna realizując swoją strategię kieruje się stałą wizją, której centralnym elementem jest 

nastawienie proklienckie.  
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Odnosząc się do ww. prezentacji Przewodniczący Rady zgłosił pod ocenę obecnych 

przedstawicieli MF pomysł: czy nie byłoby zasadnym zapraszać na warsztaty organizowane 

przez S.C. dla potrzeb Strategii przedstawicieli izb gospodarczych ?   

 

Następny punkt spotkania był poświęcony Planowi pracy Rady  na 2013 r. i najbardziej 

palącym problemom, którymi Rada powinna zająć się w trakcie bieŜącej kadencji. W trakcie 

dyskusji prowadzonej na kanwie tego punktu agendy zgłoszono następujące zagadnienia:  

- zasygnalizowano potrzebę zorganizowania przez SłuŜbę Celną konferencji dla podmiotów 

gospodarczych,  

- uznano takŜe, Ŝe zasadnym byłaby organizacja spotkania przedstawicieli NBP, GUS i MF – w 

celu określenia jednoznacznych kryteriów mierzalności eksportu,  

- Prezes Polskiej Izby OdzieŜowo-Tekstylnej Pan Tadeusz Wawrzyniak podniósł kwestię tzw. 

„wyczesów” tj. odpadów tekstylnych wjeŜdŜających do Polski,  

- wymieniona została kwestia tzw. rozporządzenia ws. włókien syntetycznych, tj.  braku 

krajowych przepisów w tej mierze, który to stan rzeczy działa niekorzystne na ww. segment 

gospodarki,     

- Prezes Krajowej Izby Gospodarczej Elektroniki i Telekomunikacji Pan Stefan Kamiński 

poruszył kwestię potrzeby wymiany informacji z Ministerstwem Gospodarki w sprawie obrotu 

nośnikami pamięci (dyski twarde pamięci).  

-  poruszona została takŜe kwestia zmian taryfowych odnośnie ww. towarów, - powinny one być 

zgłaszane za pośrednictwem MG i MF.     

Na koniec Przewodniczący Rady zaproponował, aby członkowie Rady przesyłali swoje własne 

propozycje do Planu pracy Rady na 2013r. na skrzynkę e-mail Rady. 

Był to ostatni punkt spotkania, który wyczerpał zaplanowaną agendę. 

 

Przewodniczący Rady Konsultacyjnej  

SłuŜby Celnej 

prof. dr hab. Wiesław CzyŜowicz 

 

wz Sekretarz Rady Konsultacyjnej  
SłuŜby Celnej 

Krzysztof Janicki 


